
 

 
*16.B002303* 
memo aan de raad 
MEMO van het college aan de Algemene raadscommissie 
Memo aan de raad 
Datum : 5 juli 2016 
Zaaknummer :  
Documentnummer :  
Aan : Algemene raadscommissie  
Van : College 
Onderwerp : voortgang project Mooi Bergen 2.0 
Portefeuillehouder(s) : mw. O. Rasch 
Inlichtingen bij : E. van Hout 
memo aan de raad vortgang project Mooi Bergen 2.0Memo aan de raad 
 
Aanleiding 
 
 De memo wordt opgesteld als gevolg van een door de Gemeenteraad op 29 januari 2015 

aangenomen motie om op regelmatige basis geïnformeerd te worden over de voortgang 
in het project 

 Als onderdeel van de actieve informatieplicht 
 
 
Presentatie project Mooi Bergen in de Bibliotheek 
Aangezien er momenteel veel gaande is op verschillende plekken in het gebied, waaronder 
de openbare ruimte, hecht ons college er aan dat alle inwoners goed op de hoogte blijven 
van de ontwikkelingen. Vanaf donderdag 30 juni staat er in de bibliotheek in Bergen een 
presentatie over het project Mooi Bergen. De gemeente is de komende vier weken elke 
donderdagochtend aanwezig om vragen te beantwoorden of een toelichting te geven op het 
project. Wethouder Rasch is ook woensdagavond 13 juli aanwezig voor het beantwoorden 
van vragen en het geven van een toelichting. We gaan hier na het zomerreces mee verder 
en is elke donderdagochtend iemand aanwezig. Er is ook een nieuwe website ontwikkeld 
met actuele en uitgebreide informatie over de ontwikkelingen in het centrum. De gemeente 
hoopt zo nog meer inwoners te bereiken. Deze website is vanaf 7 juli online. 
 
Het Q-team Plus heeft een keuze gemaakt over schetsplannen voor Harmonielocatie 
Het reguliere Q-team van Mooi Bergen bestaat uit stedenbouwkundigen, architecten en 
historici. Zij adviseren het college bij plannen die vallen onder het project Mooi Bergen. Voor 
de ontwikkeling van de Harmonielocatie heeft het college vijf inwoners uitgenodigd om aan te 
schuiven bij de vijf leden van het Q-team. Inwoners konden zich hiervoor aanmelden. Uit de 
23 aanmeldingen zijn door raadslid van de CDA-fractie mw. W. Grooteman blind 5 inwoners 
getrokken. 
 
Vier architecten hebben in opdracht van Schrama B.V. tijdens een openbare bijeenkomst op 
21 juni hun ontwerpen voor de ontwikkeling van de Harmonielocatie in het centrum van 
Bergen aan het Q-team Plus gepresenteerd. Nadat het Q-team Plus op 28 juni had gekozen 
voor het ontwerp van architectenbureau Attika uit Amsterdam heeft op 29 juni een bestuurlijk 
overleg plaatsgevonden met Schrama B.V. en heeft laatstgenoemde bevestigd in te 
stemmen met de keuze van het Q-team Plus. Schrama BV heeft, naar aanleiding van de 
discussie in het Q-team Plus, de architect gevraagd het ontwerp op enige onderdelen aan te 
passen c.q. te verfijnen. Gelet op de kwaliteit van de vier ontwerpen en de kwaliteit van de 
discussie in het Q-team Plus (alsmede het getoonde onderlinge respect tussen de leden) 
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betrekt ons college de stelling dat dit proces een succes is. Wij stellen een zelfde werkwijze 
voor ten aanzien van de planvorming voor de overige plandelen in dit project, te beginnen 
met plandeel Dorpsplein.  
 
Alternatieve plannen voor plandeel Harmonie 
Het vorenstaande betekent overigens niet dat al zeker is dat de door Schrama B.V. 
gewenste ontwikkeling dan ook door gaat. Hierover moet uw raad nog een besluit nemen. 
 
De intentieovereenkomst met Schrama B.V. is op 29 maart jl. ondertekend. De 
intentieovereenkomst heeft een horizon van 6 maanden. Op vrijdag 30 september worden de 
resultaten van het onderzoek naar de juridische en economische uitvoerbaarheid van dit 
plandeel duidelijk.   
 
Eerder is door wethouder Rasch aan uw raad toegezegd dat ook andere initiatieven voor 
plandeel Harmonie, die alleen op het gemeentelijk eigendom van de gemeente en 
muziekvereniging Bergens Harmonie zijn geprojecteerd, ook gefaciliteerd worden. Naar ons 
college bekend is zijn er twee van dergelijke andere initiatieven. De initiatiefgroep stichting 
Mooier Bergen de bouwbedrijf De Nijs uit Warmenhuizen hebben zich ook gemeld.  
 
Met beide partijen is afgesproken dat hun horizon voor het indienen van een alternatief plan 
vrijdag 30 september 2016 is. De raad zal uiteindelijk moeten bepalen welk plan verder wordt 
uitgewerkt. Ons college stelt voor om de drie plannen (dus ook het plan Schrama) te toetsen 
aan de volgende criteria. Deze zijn nagenoeg hetzelfde als eerder werd aangehouden in het 
raadsvoorstel voor de vaststelling van de structuurvisie in januari 2015. Het eerste punt is 
dan ook nieuw. De overige criteria zijn hetzelfde. 
 

• Hoe verhoudt het plan zich met de structuurvisie Mooi Bergen 2.0? 
• Het maatschappelijk draagvlak 

- Raadpleging klankbordgroep Mooi Bergen 
- Raadpleging ondernemers en eigenaren op het Plein 

• Is het een kwaliteitsimpuls in ruimtelijke zin? 
- Advies van het Q-team (waaronder de toets aan de vastgestelde 

stedenbouwkundige contourenkaart) 
• Is het in planologisch opzicht een impuls? 

Ambtelijke toetsing op de volgende beleidsvelden: 
- Voorzieningen/accommodatiebeleid 
- Economie, toerisme en recreatie 
- Verkeer, vervoer en parkeren 
- Volkshuisvesting 
- Cultuurhistorie 
- Kwaliteit openbare ruimte 

• Is het plan financieel uitvoerbaar? 
- De effecten op de grex Mooi Bergen worden berekend. 

• Is het plan juridisch uitvoerbaar;  
- Is privaatrechtelijke medewerking nodig van andere eigenaren? 
- Is het plan binnen afzienbare tijd te realiseren? 

• Is er een marktpartij voor? 
- Welke partij ontwikkelt het en wie draagt het risico? 
- Wie is uiteindelijk eigenaar/afnemer/belegger? 
- Zijn er concrete huurders/gebruikers? 
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Dit betekent dat na 1 oktober een aantal actoren zoals bijvoorbeeld het Q-team, de 
klankbordgroep, de eigenaren en ondernemers in het gebied e.d. geraadpleegd gaat 
worden. Daarvoor moet minimaal een maand gerekend worden. Ook moeten de alternatieve 
plannenmakers de mogelijkheid krijgen om hun plannen aan een ieder te tonen. Dit kan 
plaatsvinden in de bibliotheek waar al een presentatie over Mooi Bergen is. Het voorstel is 
om de maanden oktober tot en met december hiervoor te gebruiken. Dat zou betekenen dat 
uw raad in de vergadering van 15 december 2016 een besluit kan nemen over de vraag met 
welke partij een vervolgproces over de invulling van de Harmonielocatie wordt gevolgd. 
 
Ons college verneemt graag in de vergadering van de Algemene raadscommissie op 8 
september 2016 of u kunt instemmen met dit proces, de planning en de voorgestelde 
toetsingscriteria. 
 
Uitwerking openbare ruimte conform het shared space principe 
De 4e avond van de ‘meeteken en meedenk groep’ heeft inmiddels plaatsgevonden en ook 
voor uw raad is een presentatie avond geweest op 22 juni. De verwachting is dat eind 
september/begin oktober de vijfde en laatste vergadering van de meeteken en meedenk 
groep is en dat dan een ontwerp kan worden getoond waarover besluitvorming kan 
plaatsvinden. Ofschoon de inrichting van de openbare ruimte primair een bevoegdheid van 
ons college is, achten wij, gelet op de impact van de gewijzigde inrichting, reden aanwezig 
om uw raad het finale oordeel te laten geven over de vraag of het shared space principe in 
het centrum van Bergen wordt doorgevoerd. Ons college stelt voor de gewijzigde inrichting 
ter inzage te leggen zodat de inwoners hier kennis van kunnen nemen en er op kunnen 
reageren.  
 
Er is nog één aspect dat nog verwerkt moet worden in de plannen en dat is de toepassing 
van kunst als “extra dimensie” in de uitwerkingen voor de openbare ruimte. Hiermee wordt 
uitvoering gegeven aan de door uw raad op 5 november 2015 vastgestelde cultuurnota 
2015-2019 Kunst in ’t Hart. 
 
Extra en onvoorziene plankosten 
Zoals gesteld, het project Mooi Bergen is momenteel volop in beweging. Er wordt 
bijvoorbeeld gewerkt aan de uitwerkingen van de openbare ruimte maar ook de plandelen 
Harmonie en Dorpsplein zijn actueel. Veel van deze acties waren in januari 2016 bij de 
vaststelling van de grex voorzien, maar een aantal acties is niet voorzien en derhalve ook 
niet begroot. Over de acties en onderzoeken die niet zijn begroot, dient alsnog door ons 
college te worden besloten. Uw raad dient toestemming te geven aangezien de vaststelling 
van de grex een raadsbevoegdheid is. 
 
De niet voorziene kostenposten zijn: 
- De procedure rond het instellen van het Q-team Plus voor zowel de plandelen Harmonie 

als Dorpsplein (€ 5.000); 
- De presentatie over Mooi Bergen in de bibliotheek en het lanceren van een nieuwe 

website specifiek voor dit project (€ 7.000,-); 
- Het faciliteren van de alternatieve plannen voor de Harmonielocatie (€ 10.000,-); 
- Het toepassen van kunst als extra dimensie bij de inrichting van de openbare ruimte 

(€ 15.000,-). 
 
Het laatste punt (kunst in de openbare ruimte) is niet eerder concreet aan de orde geweest, 
maar is een direct gevolg van de door de raad op 5 november 2015 vastgestelde cultuurnota 
2015-2019 Kunst in ‘t Hart. Hierin is het volgende opgenomen: 
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In de paragraaf over kunst in de openbare ruimte: Bij de inrichting van de openbare ruimte binnen het 
plan Mooi Bergen zal kunst een rol spelen, bijvoorbeeld in de vorm van een cultuurpad tussen plein en 
Kranenburgh.  

Bij de uitvoeringsagenda:  
Aandacht voor kunst en cultuur bij inrichting openbare ruimte binnen Mooi Bergen 

Er is in de Nota geen geld beschikbaar gesteld. Dat is nu aan de orde. Er is contact gelegd 
met het artistiek bureau Wiseguys Urban Art Projects uit Amsterdam. Dit bureau beweegt 
zich op het snijvlak van stedenbouw, de inrichting van de openbare ruimte en toepassing van 
kunst. Het idee is dat er ontwerpen worden gemaakt waarbij kunst in de meest brede zin van 
het woord wordt toegepast in de openbare ruimte van Mooi Bergen. Dat kan in de vorm van 
een beeld, maar ook in de vorm van subtiele toevoegingen die op meerdere plekken worden 
herhaald. Ook de relatie met Kranenburgh moet in dat verband worden gelegd. Voor dit 
proces om te komen tot tekeningen op besteksniveau is circa € 15.000,- ingeschat.  

Voor de herinrichting van de openbare ruimte is in de grex een bepaald bedrag opgenomen. 
Het is mogelijk dat uitwerking van het aspect “kunst in de openbare ruimte” effect heeft op de 
inrichtingsvoorstellen. Immers, het is de bedoeling dat één en ander in elkaar overvloeit c.q. 
dat de kunst in de openbare ruimte verwerkt wordt. Dat kan betekenen dat de kosten voor 
herinrichting van de openbare ruimte toenemen. Of dit ook daadwerkelijk aan de orde is, zal 
duidelijk zijn bij de herijking van de grex begin 2017. 

In totaal betreft het € 37.000,- extra aan plankosten. Rekening houdend met een post 
onvoorzien van € 2.000,- is het voorstel te besluiten tot € 39.000,- aan extra plankosten. Dit 
bedrag komt ten laste van de risico reserve die hoort bij de grondexploitatie Mooi Bergen.  
 
Ons college verneemt graag in de vergadering van de Algemene raadscommissie op 8 
september 2016 of u kunt instemmen met de extra plankosten. Als u hiermee instemt dan 
worden de extra plankosten via een begrotingswijziging door het college beschikbaar gesteld 
en worden deze bij de eerstvolgende herijking van de grex Mooi Bergen meegenomen.  
 
Plandeel Dorpsplein 
De intentieovereenkomst met Bot Bouw Initiatief is ook ondertekend. De gesprekken over dit 
plandeel zijn momenteel gaande. Indien er meer informatie is over de juridische en 
economische uitvoerbaarheid van dit plandeel wordt u geïnformeerd. 
 
Verplaatsing bushalte van de baan 
Enige tijd geleden heeft ons college het idee onderzocht om de huidige bushalte op het Plein 
in Bergen te verplaatsen naar de Dreef. Hierover is onder meer een informatiebijeenkomst 
geweest voor de direct betrokkenen. De argumenten tegen deze verplaatsing hebben ons 
college doen besluiten om deze optie niet verder te onderzoeken. Daarmee is de 
verplaatsing van de bushalte naar de Dreef van de baan. 
 
Bevoorradingsroute niet via Karel de Grotelaan 
Ons college heeft ook onderzocht of er een alternatieve bevoorradingsroute is voor de 
huidige en toekomstige supermarkten op de Harmonielocatie. De enige mogelijkheid zou zijn 
om dit via de Karel de Grotelaan te doen. Ons college heeft na intern overleg en na overleg 
met inwoners besloten om af te zien van een alternatieve bevoorradingsroute door de 
Karel de Grotelaan.  
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